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REKTOR i SENAT POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ
zapraszają na

KONCERT GALOWY
I Ogólnopolskiego Festiwalu Chórów Akademickich

który odbędzie się 14 grudnia br (sobota) o godz. 17.00 w holu przed Aulą PG.
W pierwszej części komcertu wystąpią: Chór Akademicki WSP w Olsztynie pod dyr. prof. Lechosława RAGANA, Akademicki Chór WSP 
w Stupsku „Collegium Novum” - dyrygent Beata WRÓBLEWSKA-KUCHTA i Roman DROZD, Chór Uniwersytetu Szczecińskiego pod 

Eugeniusza KUSA oraz Chór Politechniki Gdańskiej i Sopocki Chór Kameralny „Continuo” pod dyr. Mariusza MROZA.
W drugiej części, po przerwie, usłyszymy słynną 

MSZĘ KREOLSKĄ („Misa Criolla) ARIELA RAMIREZA
w wykonaniu: Tomasza KRZYSICY - tenor, Grzegorza KOŁODZIEJA - baryton oraz Gdańskiej Grupy Perkusyjnej „Jeunesscs 
Musicaies» - leader Piotr SUIT oraz Chóru Politechniki Gdańskiej i Sopockiego Chóru Kameralnego „Continuo” pod dyrekcją 

tnąkyiusza MROZA______________________________________
BAL SYLWESTROWY

PO LATACH PONOWNIE W POLITECHNICE GDAŃSKIEJ 
• Do tańca zagra ZESPÓL pod dyrekcją Lulu WOŻNIAKA 

•  Konsumpcję zapewnia restauracja KJRKOR 
zaproszenia: 280 zł od pary_________________ Informacje: Dział Socjalny

Zarząd Stowarzyszenia Absolwentów PGzaprasza na 
WALNE ZEBRANIE SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZE 
które odbędzie się w sobotę 14 grudnia br. o godz. 11.00 w 

Audytorium Maximum PG______________

M,'

Prof. Edmund WITTBRODT
Wiceprzewodniczącym Rady Głównej Szkolnictwa Wyższego 

w kadencji 1996-1999
Wybrani w dniu 24 października br. (zob. Serwis nr 59) członkowie 
^GSzW zebrali się 5 grudnia br. w Warszawie i podczas tego 
P°siedzenia wyłonili, poprzez wybór, 12-osobowe Prezydium Rady. 
Przewodniczącym został prof Andrzej PELCZAR b. rektor 
Uniwersytetu Jagiellońskiego, a jednym z wiceprzewodniczących 
Pr«f. Edmund WITTBRODT, rektor PG w latach 1990 - 1996. b. 
Przewodniczący Konferencji Rektorów Polskich Uczelni 
technicznych, członek Senatu PG w kadencji 1996-1999, 
Przewodniczący Rady Programowej Obchodów 1000-lecia Miasta 
Gdańska, a także kierownik Katedry Mechaniki i Wytrzymałości
.y ateriałów Wydz. Mechanicznego PG.________________________

dniu 10 grudnia br. w Pałacu Prezydenckim 
(d. Namiestnikowski) w Warszawie odbędzie się 

Soczystość wręczenia nominacji profesorskich. Zaszczytu tego 
S tą p ią  również przedstawiciele naszej profesury. TYTUŁ 
Na u k o w y  PROFESORA otrzymali: prof. Świetlana
BULLOZÓR (WCh) i prof. Henryk KRAWCZYK (WETI). 
Gratulacje nowo mianowanym profesorom przekazał rektor PG
^ dczas posiedzenia Senatu w dniu 27 listopada br._____________

\ Ą  inister Edukacji Narodowej, po wyrażeniu zgody przez Senat 
J-PG, mianował prof. Zygfryda DOMACHOWSKtEGO 

(WoiO) z dniem 1 listopada br. na stanowisko PROFESORA
j ^ycZAJNEGO w Politechnice Gdańskiej.________________
k)rof. Tadeusz GODYCKI-ĆWIRKO (WBL) decyzją 
^  Kapituły Medalu Polskiego Związku Inżynierów i 

Techników Budownictwa z dnia 22 października br. został 
"Tróżniony Medalem im. prof. Stefana KAUFMANA (medal 
tlr 2) w dowód uznania wybitnego dorobku naukowego 
inżynierskiego oraz wkładu organizacyjnego w działalność 
. -WiTB. W dniu 5 grudnia br. uroczystą sesją naukową uczczono 
Jubileusz 70-lecia urodzin Profesora. Podczas otwarcia sesji 

senatu rektor PG przekazał list gratulacyjny, w którym 
i C2ył prof. Godyckiemu dalszych znakomitych osiągnięć 
Uuukowych i doskonałego zdrowia. Profesor we wrześniu br. został 
^ unorowany Medalem Pamiątkowym Politechniki Gdańskiej. 
J ^ a przewodniczącego Komitetu Technologii I Chemii 

’ Żywności PAN w kadencji 1996-1998 został ponownie

wybrany prof. Zdzisław SIKORSKI, kierownik Katedry 
Technologii Utrwalania Żywności Wydz. Chemicznego PG._______

Do komitetów naukowych PAN w kadencji 1996-1998 
wybrano 9 profesorów Wydz. Elektroniki, Telekomunikacji 

i Informatyki. Do Komitetu Elektroniki i Telekomunikacji zostali 
wybrani: prof. Krzysztof GRABOWSKI, prof. Wojciech
SOBCZAK i prof. Marian ZIENTALSKI (wiceprzewodniczący 
Komitetu). Do Komitetu Informatyki: prof. Henryk
KRAWCZYK prof. Marek KUBALE. Do Komitetu Metrologii 
i Aparatury Naukowej: prof. Ludwik SPIRALSKI, prof. 
Romuald ZIELONKO. Do Komitetu Biocybernetyki i Inżynierii 
Biomedycznej: prof. Antoni NOWAKOWSKI, prof. Henryk 
WIERZBA._____________________________________________

Prof. Włodzimierz PRZYBYLSKI, prorektor ds. rozwoju PG 
został wybrany członkiem Sekcji Podstaw Technologii 

Maszyn Komitetu Budowy Maszyn PAN oraz członkiem Komisji 
Budowy Maszyn Oddział w Poznaniu w kadencji 1996-1998. 
Profesor jest również członkiem zwyczajnym Akademii
Inżynierskiej w Polsce ________________________________

okazji 50-Iecia Katedry Geologii Wydz. Inżynierii 
Środowiska PG odbyło się (17 maja br.) seminarium n.t.
,Postępy w hydrogeologii i geologii inżynierskiej”. W otwarciu 

seminarium uczestniczył rektor, który najstarszym pracownikom 
katedry wręczył albumy jubileuszowe PG. Specjalnym gościem 
seminarium był prof. Przemysław PAZDRO, dziekan Wydz. 
Elektrotechniki i Automatyki, którego rodzice prof. Zdzisław 
PAZDRO i prof. Olga PAZDRO zorganizowali w 1946 r. Katedrę 
Geologii w PG. Jubileuszowemu seminarium towarzyszył zjazd 
absolwentów istniejącego w 1. 1951-1959 Oddziału Geologii 
Technicznej w PG, który ukończyło 180 specjalistów w dziedzinie 
geologii inżynierskiej i hydrogeologii. Obecnie katedrą kieruje
prof. Bohdan KOZERSKI._________________

ramach PROGRAMU REFORMY SZKOLNICTWA 
WYŻSZEGO I BADAŃ NAUKOWYCH PRZY 

INSTYTUCIE SPRAW PUBLICZNYCH zorganizowano w dniach 
25-26 października w Pałacu Staszica w Warszawie konferencję nt.: 
„Szkoły wyższe: problemy minionej i przyszłej kadencji
rektorskiej”. Politechnikę Gdańską reprezentował rektor, prof. 
Aleksander KOŁODZIEJCZYK. Program ten jest



współfinansowany przez Fundację im. Stefana Batorego oraz 
Higher Education Support Program (OSI). W zaproszeniu 
przekazanym naszemu rektorowi przewodniczący Komitetu 
Organizacyjnego, prof. Stefan AMSTERDAMSKI stwierdził: 
,JPana udział (rektora PG -  przyp. red.) w  tym spotkaniu uważam za 
szczególnie istotny zważywszy Pańskie doświadczenie". 
W  przekazanych m ateriałach  znalazło  się m iędzy innym i opracow anie p t :  
„K adencja 1993-1996 w  opin iach  rek to rów  - synteza w yw iadów ” (do w glądu w  
Biurze Rektora).

Aalborgu), prof. R. PRASAD (Uniwersytet w Delft, Holandia) 
oraz prof. M. ROHLING (Uniwersytet w Brunszwiku, Niemcy), 
ęieminarium naukowe na temat zastosowania ekologicznych 

tworzyw metakrylowych w architekturze, drogownictwie 
oraz budownictwie lądowym i wodnym odbyło się 15 

listopada b r . Organizatorami seminarium byli profesorowie Stefan 
BEDNARCZYK i Wojciech MAJEWSKI z Katedry 
Budownictwa Wodnego i Gospodarki Wodnej Wydz. Inżymerii 
Środowiska. Aktywny udział wzięli przedstawiciele firm Rohm 
GmbH (Niemcy) oraz kierownictwo Bud-Chem z Bydgoszczy, 
uczestnikami seminarium byli równreż przedstawiciele 
przedsiębiorstw wykonawczych, biur projektów, pracownicy 
naukowi wydziałów PG: Architektury, Budownictwa Lądowego i 
Inżynierii Środowiska oraz studenci.

TV /f’ETAMORFOZY ARCHITEKTURY to przewodni tytuł 
lVJLkonferencji na temat znaczeń we współczesnej 

architekturze, która odbyła się 25 października br. 
Konferencję zorganizował Wydz. Architektury PG. Architekci 
z Politechnik: Białostockiej, Gdańskiej, Poznańskiej, Śląskiej, 
Szczecińskiej i Warszawskiej ,.próbowali zbliżyć się do istoty 
przemian w architekturze ostatnich lat, badając jej bieżący Puls". 
Przewodniczącym konferencji był dr inż.arch. Jacek KRENZ. 

TT J  Pradze (Czechy) od 3 do 6 listopada br. obradowała 
W  SEVENTH ANNUAL CONFERENCE OF THE 

ALLIANCE OF UNIVERSITIES FOR DEMOCRACY. 
Tematyka tej cyklicznej Konferencji dotyczyła „Perspektyw 
rozwojowych szkolnictwa wyższego”. Uczelnię naszą 
reprezentowali rektor PG oraz prof. Edmund WITTBRODT.

Tubileusz 80-lecia urodzin obchodziła Pani prof. Wanda 
J SZCZEPUŁA. Z tej to okazji, z inicjatywy rektora, 
zorganizowano w dniu 21 listopada br. skromną uroczystość w salce 
kolegialnej z udziałem rodziny i byłych najbliższych 
współpracowników. Rektor uhonorował dostojną Jubilatkę 
Medalem Pamiątkowym PG. Przypominamy, że Pani Profesor jest 
pierwszą kobietą z TYTUŁEM PROFESORA w powojennej 
Politechnice Gdańskiej. Na Wydziale Chemicznym PG była m.in. 
kierownikiem Katedry Mikrobiologii Techntcznej (zob. szerzej: 
„Dziennik Bałtycki” z 22 listopada br.).T'Xyrektor Generalny ABB Zamech Ltd (członek rady 

_L/Regionalnej PG) wydał kolejną decyzję o przekazaniu na 
konto PG (do 30 września br.) kwoty 100.000 zł (1 mld st. zł).
Z a  te pieniądze zakupiono sprzęt i wyposażenie pracowni 
CAD/CAM w oddziale PG w Elblągu. Jej otwarcie nastąpiło 
9 października br., podczas uroczystości inaugurującej rok 
akademicki 1996/97 w Oddziale PG w Elblągu. W piśmie do 
rektora czytamy: konfiguracja sprzętu mającego stanowić 
wyposażenie pracowni została określona przez przedstawicieli PG i 
ABB Zamech Ltd. (-) Jestem przekonany -  pisze ówczesny 
dyrektor, Paweł OLECHNOWICZ że twórcza współpraca 
przedstawicieli PG i ABB Zamech Ltd w tym zakresie jest 
modelowym przykładem rozwiązywania potrzeb przemysłu 
i szkolnictwa" . Informujemy, że dyr. Paweł Olechnowicz został 
oddelegowany do Centrali BAB w Szwajcarii. Od 1 października 
br. funkcję Dyrektora Generalnego i Prezesa Zarządu ABB Zamech 
w Elblągu pełni Robert BUTZKE (również członek Rady 
Regionalnej PG).

T  Tniwersytet w Kaiserslautem (Niemcy) oraz Wydz. 
U  Budownictwa Lądowego i Wydz. Inżynierii Środowiska PG 

zorganizowały w dniach 20-23 listopada br. w naszej uczelni HI 
Sympozjum Polsko-Niemieckie nt. „Współczesne problemy 
inżynierii środowiska i budownictwa”. Przewodniczącym 
Komitetu Organizacyjnego Sympozjum był prof. Andrzej 
TEJCHMAN (WIŚ).
'  f  akład Zastosowań Informatyki Wydz. Elektroniki, 
^-/Telekomunikacji i Informatyki był gospodarzem H 
Konferencji nt. „Informatyka na wyższych uczelniach dla 
gospodarki narodowej”. Obrady odbywały się w dniach 22-24 
listopada br. w Ośrodku Wypoczynkowym „Rzemieślnik” 
w Gdańsku-Jelitkowie. Konferencji patronowali: Ministerstwo 
Edukacji Narodowej, Komitet Informatyki PAN i Komitet 
Organizacyjny Obchodów 1000-lecia Miasta Gdańska.
TT T holu gm.gł. na poziomie Biblioteki Głównej czynna jest 
W  niezwykle interesująca wystawa rysunku i malarstwa 

historycznego pt. „ZWYCIĘŻY ORZEŁ BIAŁY", nieżyjącego już 
inż. Henryka BASIŃSKIEGO, żołnierza Armii Krajowej okręgu 
radomsko-kieleckiego, absolwenta Wydz. Mechanicznego PG (zob. 
szerzej: „Dziennik Bałtycki” z 3 grudnia br.). Również w tym 
samym miejscu dzięki staraniom Dyrekcji Biblioteki Głównej PG 
oraz Wydawnictwa Gebethner i Ska z Warszawy, zorganizowano 
WYSTAWĘ KSIĄŻKI NAUKOWEJ, którą uroczyście otworzył 
JM Rektor PG w dniu 26 listopada br.

P o l it e c h n ik a  g d a ń s k a  w In t e r n e c ie  . w  numerze
r  8’96 ,Internet”, pierwszym polskim magazynie użytkowników 

sieci Internet w artykule pt. „Polskie strony WWW Uczelnie 
(cz.3)” podano również informacje o „stronie domowej” naszej 
uczelni (http//www.pg.gda.pl). Informujemy, że publikowany jest 
tam między innymi „Serwis Informacyjny PG” (w wersji 
tekstowej).
POLITECHNIKA GDAŃSKA i POMORSKA IZBA 
J l PRZEMYSŁOWO-HANDLOWA zawarły w dniu 29 
października br. porozumienie o współpracy w dziedzinie 
kształcenia kadr kierowniczych i specjalistycznych 
przedsiębiorstw. Porozumienie podpisali: prof. Aleksander 
KOłODZIEJCZYK, rektor PG i prof. Piotr DOMINIAK, 
dziekan Wydz. Zarządzania i Ekonomii PG (ze strony Politechniki 
Gdańskiej) oraz dr inż. Zbigniew CANOWIECKI, prezydent 
PIPH i Wojciech KODŁUBAŃSKI, prezes PIPH (ze strony 
Pomorskiej Izby Przemysłowo-Handlowej.

TJrof. Adam HULANICKI, przewodniczący Komitetu Chemii 
A  Analitycznej PAN przekazał list gratulacyjny prof. Janowi 
HUPCE i Jego zespołowi za znakomite zorganizowanie 
Konferencji AUZO’96, która jak stwierdził prof. Jacek 
NAMIEŚNIK, dziekan Wydz. Chemicznego „z pewnością była 
sukcesem organizacyjnym, a przede wszystkim sukcesem 
naukowym
T Tchwałami Senatu PG z dnia 27 listopada zatwierdzono: 
V_J Zasady przyjmowania kandydatów na I rok studiów 

zaocznych i wieczorowych w PG w roku akad. 1997/1998 
oraz limity przyjęć na studia, a także poparto wniosek 
WFTiMS 0  utworzenie nowego kierunku studiów -  matematyka, 
snecialność matematyka stosowana. —

TT J  dniu 13 listopada br. odbyła się w Instytucie Systemów 
Y V  Elektronicznych Uniwersytetu w Aalborgu (Dania) obrona 

rozprawy doktorskiej mgr.inż. Hongbao ZHANGA pt. 
„Performance Evaluation of the DS CDMA Transceiver for Mobile 
Communications” (Analiza i projektowanie systemu 
radiokomunikacji komórkowej z rozpraszaniem widma sygnałów i 
podziałem kodowo czasowym), której promotorem był prof. 
Dominik RUTKOWSKI, kierownik Katedry Systemów i Urządzeń 
Radiokomunikacyjnych (WETI). Recenzentami pracy, która została 
wysoko oceniona, byli: prof. C. CHRISTIANSEN (Uniwersytet w
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In form acje  z e b ra ł i opracow ał: J e r zy  Kulas, B iu ro  R e k to r a , teł. 1 7 1 0 ;, e-m aił: borg  @ pg.gda.pl;, druk: B iuro  R ek tora  (ksero, C anon  6050 )_________
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